
 
Zápis z jednání Výboru HWK ČR, z.s. ve věci stížnosti chovatelky Marie Hruškové na PCH 

Markétu Wortnerovou 
 

Dne 18.12. dostal Výbor HWK informaci od chovatelky paní M. Hruškové (CHS Ebidix), že došlo 
k „úmyslnému pochybení“ PCH pro zahraniční krytí paní M. Wortnerové při jednání o 
vystavení jejího krycího listu s krycím psem Franklin from House of Lincoln z německého klubu 
HZD. O nastalé situaci Výbor jednal na základě předložené e-mailové komunikace jak ze strany 
paní Hruškové, tak ze strany paní Wortnerové viz shrnutí níže. Z komunikace vyplynulo, že 
k úmyslnému pochybení PCH Wortnerové nedošlo. I když nejprve nebylo krytí ze strany HZD 
povoleno, opakovaně žádala o buď oficiální zamítnutí, nebo naopak o vystavení povolení pro 
chovatelku.  
 
Výbor HWK shledává, že za situací stojí nešťastné nepochopení při prvotní komunikaci PCH a 
klubu HZD. Nejedná se však o záměr a PCH projevila opakovanou snahu situaci ve prospěch 
chovatelky vyřešit. Výsledkem je, že požadovaný krycí list byl dne 31.12.2023 vystaven. 
 
Shrnutí komunikace, ze které Výbor vycházel: 
 
Chovatelka ode dne 12.12.2023 jedná s PCH o vystavení krycího listu. Dostává dotazy 
k opakovanému krytí. Chovatelka vysvětluje svůj záměr a krytí jí PCH není doporučeno 
(standardní postup). 
 
13.12.2023 PCH zasílá klubu HZD žádost o povolení krytí vybraným plemeníkem s vyjádřením, 
že opakované krytí nedoporučuje. Žádost je zcela jasně označena jako „mating request“ a i 
v textu je doslovně specifikováno, že žádáme o povolení krytí. 
 
14.12.2023 přichází zamítavá zpráva novými pracovníky chovatelského kolegia HZD 
s vysvětlením, že ani oni opakované krytí nedoporučují. O tomto rozhodnutí je majitelka týž 
den informována. Majitelka žádá o jména osob, které potvrdily, že krytí nepovolují. Tato 
jména jsou jí zaslána. Majitelka nadále na vystavení KL trvá. 
 
16.12.2023 PCH Wortnerová žádá HZD o oficiální vyjádření k dané situaci (povolení / zamítnutí 
krytí), aby jej mohla předat chovatelce. HZD odpovídá, že nemůže krytí zamítnout, jelikož se 
vystavení KL řídí našimi českými regulemi, povolení ale stále nedodává.  
 
Na základě toho 17.12.2023 PCH znovu žádá o vystavení povolení. Nastává diskuse, mezi PCH 
a HZD, ze které vyplývá nepochopení HZD pro celou situaci. Při diskusi se PCH Wortnerová 
opakovaně snaží vysvětlovat a povolení krytí pro chovatelku získat. 18.12.2023 HZD odpovídá, 
že již situaci rozumí a brzy se nám ozvou. Další komunikace ohledně KL probíhá mezi HZD a 
pověřenou HPCH Banertovou, která vydání požadovaného tiskopisu urguje, a konečně 
povolení krytí získává. 
 



 
--- 
 
18.12.2023 přichází od chovatelky Hruškové e-mail, ve kterém je přiložena komunikace klubu 
HZD s majitelkou krycího psa, v níž klub HZD tvrdí, že k žádosti o krytí nedošlo. 
 
20.12.2023 Výboru přichází žádost směřovaná na HPCH o odvolání paní Wortnerové z funkce 
PCH pro „překročení kompetencí, ztrátu důvěry a poškození dobrého jména HWK ČR.“ 
 
28.12.2023 se chovatelka paní Hrušková táže, kdy jí bude KL vystaven, a dostává odpověď od 
HPCH paní Banertové, že tak učiní, jakmile dojde k dokončení projednání stížnosti chovatelky 
Výborem. Chovatelka je ubezpečena, že by mělo k vystavení KL dojít nejpozději na začátku 
ledna – samozřejmě ve 30 denním limitu od žádosti. 
 
30.12.2023 z výše uvedených důvodů, a po seznámení se s kompletní komunikací mezi poradci 
chovu, Výbor rozhodl, že k překročení kompetencí a poškození jména klubu nedošlo a 
vyvozovat důsledky z toho nebude. 
 
31.12.2023 je krycí list chovatelce Hruškové vystaven. 
 
--- 
 
4. a 5.1.2024 následovala komunikace mezi PCH Wortnerovou a klubem HZD, ve které bylo 
vysvětleno, do jaké nešťastné situace jsme se díky jejich nepochopení, že žádáme o vydání 
povolení ke krytí, dostali. A proběhla diskuse o průběhu další spolupráce našich klubů ve věci 
zahraničního krytí. Z klubu HZD nám přišly za vzniklou situaci dvě omluvy. HZD připouští, že 
problém vznikl na počátku nejspíš díky jazykové bariéře. Zároveň klub HZD i nadále trvá na 
aktuálním postupu při vystavování KL s jejich plemeníky – tedy že vydání KL může být 
uskutečněno až po schválení poradců chovu obou zúčastněných klubů, nikoli pouze po 
vzájemné dohodě majitelů chovné feny a krycího psa. Výbor tuto komunikaci zveřejní v příloze 
tohoto dokumentu, pakliže k tomu dostane svolení ze strany klubu HZD. 
 
Za Výbor Hovawart klubu ČR, z.s. 
Předsedkyně Hana Hanigerová 
Dne 13. 1. 2024 


